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Sinteza articolului 

Oana Nuțu Peste 6.000 de 
locuri disponibile 
pentru Admiterea 
2023 la USV. 
Aproape jumătate 
sunt locuri fără taxă 

ziareonline24.ro 
19.06.23 

- La concursul de Admitere 2023, care va avea loc în iulie, vor fi disponibile 
un total de 3.398 de locuri pentru studii de licență ZI, din care 1.840 sunt 
locuri bugetate – 440 pentru Românii de pretutindeni – și 1.558 locuri 
cu taxă. Alte 455 de locuri au fost propuse pentru studiile de licență ID. 
Cu excepția Facultății de Drept și Științe Administrative, a Facultății de 
Economie, Administrație și Afaceri și a Facultății de Științe ale Educației, 
toate celelalte facultăți au în oferta de școlarizare mai multe locuri 
bugetate decât cu taxă, la programele de licență ZI. 
Universitatea „Stefan cel Mare” – Suceava 
Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava (USV) a aprobat repartizarea 
cifrei de școlarizare pentru studii universitare de licență, (IF și ID), 
masterat și conversie profesională aferente concursului de admitere 
pentru anul universitar 2023-2024. În total, oferta de școlarizare 
cuprinde peste 6.000 de locuri la toate cele trei cicluri de studiu, iar 
aproape jumătate dintre ele sunt locuri bugetate, la programe de licență, 
masterat și doctorat. 
La concursul de Admitere 2023, care va avea loc în iulie, vor fi disponibile 
un total de 3.398 de locuri pentru studii de licență ZI, din care 1.840 sunt 
locuri bugetate – 440 pentru Românii de pretutindeni – și 1.558 locuri 
cu taxă. Alte 455 de locuri au fost propuse pentru studiile de licență ID. 
Pentru studiile de masterat au fost distribuite 1.761 de locuri, și anume 
937 fără taxă – dintre care 197 sunt pentru Românii de Pretutindeni, și 
824 cu taxă. La Programul de conversie profesională sunt disponibile 270 
de locuri, însă 100 sunt la specializarea Pedagogia învățământului școlar 
și preșcolar. 
Cifra de școlarizare primită de la Ministerul Educației pentru doctorat 
cuprinde 53 de locuri bugetate și 74 cu taxă, cu precizarea că 15 locuri 
sunt alocate românilor de pretutindeni. 
Cu excepția Facultății de Drept și Științe Administrative, a Facultății de 
Economie, Administrație și Afaceri și a Facultății de Științe ale Educației, 
toate celelalte facultăți au în oferta de școlarizare mai multe locuri 
bugetate decât cu taxă, la programele de licență ZI. 
Pentru sesiunile de admitere din lunile iulie și septembrie 2023 sunt 
alocate 11 locuri bugetate pentru candidații proveniți din sistemul de 



protecție socială, iar pentru persoanele cu cerințe educaționale speciale/ 
dizabilități au fost alocate 5 locuri bugetate pentru licență și alte 5 locuri 
pentru studiile de master. 
Sesiunea iulie 2023 va debuta cu etapa înscrierilor, între 10 și 17 iulie 
pentru specializările unde există probe, respectiv 10-18 iulie pentru 
specializările unde nu există probe. Înmatriculările se vor putea face în 
perioada 21-27 iulie, iar afișarea rezultatelor va avea loc în data de 28 
iulie. A doua sesiune de admitere se va desfășura între 4-8 septembrie, 
pentru specializările unde există probe, respectiv 4-11 septembrie pentru 
specializările unde nu există probe. Înmatricularea candidaților admiși 
se va realiza între 14-19 septembrie, iar pe 20 septembrie vor fi afișate 
rezultatele finale ale admiterii de toamnă la USV. 
Pentru studiile de doctorat, înscrierile din sesiunea de admitere din vară 
vor avea loc între 10-14 iulie, iar cele din sesiunea de toamnă între 4-8 
septembrie. 

- Începând cu anul 
academic 2023 - 
2024, Facultatea de 
Științe ale Educației 
din cadrul 
Universității „Ștefan 
cel Mare" din 
Suceava va deschide 
o nouă oportunitate 
de formare, prin 
programe de 
masterat 
internaționale. 

agerpres.ro 
16.06.23 

- Vă invităm luni, 19 iunie, în intervalul orar 14.00 - 16.00, în Aula din 
corpul E al USV, la conferința de lansare a programului Erasmus Mundus 
Joint Master Resilience in Educational Contexts - EMJM FLOURISH. 
Programul de studiu de masterat FLOURISH - Resilience in Educational 
Contexts se dezvoltă în cadrul parteneriatelor de excelență ale 
programului ERASMUS MUNDUS, fiind un program unic, dezvoltat de 
un consorțiu universitar European, cu adresabilitate la nivel global. 
FLOURISH propune o abordare inovativă, cu scopul de a oferi 
posibilitatea absolvenților din domeniile educației, psihologiei, științelor 
sociale, educatorilor și practicienilor de a dezvolta contexte care să 
promoveze reziliența, pentru a-i abilita pe copii și tineri cu resursele și 
competențele necesare de a face față în mod eficient provocărilor din 
propriul traseu educațional și de dezvoltare. 
Programul este oferit de un consorțiu coordonat de către Universitatea 
Malta, alături de Universitatea „Ștefan cel Mare" din Suceava fiind 
parteneri Universitatea Lisabona din Portugalia și Universitatea Creta 
din Grecia. La acest parteneriat se adaugă participarea altor cinci 
universități: Dalhousie University, Canada, Universitatea Pretoria, 
Africa de Sud, Universitatea Orebro, Suedia, Universitatea Sao Paolo, 
Brazilia, și European School Psychology Training Centre din Germania. 
Mai multe informații se găsesc pe pagina proiectului: 
www.flourishproject.mt 
Decan, 
Conf. univ. dr. Aurora Adina Colomeischi 

stirisuceava.net 
17.06.23 



O.S. Au început lucrările 
la Campusul II al 
USV 

obiectivdesuceava.ro 
16.06.23 

- Joi, 15 iunie, Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava marchează 
unul dintre cele mai importante momente din istoria sa: la ora 9.00, au 
fost demarate oficial lucrările la prima construcție prevăzută în viitorul 
campusul integrat al universității – un cămin studențesc. Acesta va avea 
824 de locuri de cazare, valoarea investiției este de aproximativ 140 
milioane de lei, fiind probabil cel mai mare proiect de infrastructură 
universitară în desfășurare, în acest moment, în România. Momentul 
începerii lucrărilor a fost marcat, simbolic, de predarea capsulei timpului 
de către Elisei Bidu, reprezentantul firmei care execută lucrarea, Simion 
Tehnoconstruct,  rectorului USV, prof. univ. dr. ing. Valentin Popa, și 
plasarea acesteia în locul unde au început lucrările. 
Începerea lucrărilor pe terenul de 30 ha pe care USV îl administrează în 
comuna Moara reprezintă un nou pas în împlinirea unui vechi deziderat 
al universității sucevene, și anume, creșterea capacității de cazare. 
Potrivit proiectului, viitorul cămin studențesc va asigura un total de 824 
de locuri de cazare în camere cu grup sanitar propriu, după cum 
urmează: 407 camere cu câte două paturi și 10 camere cu un singur pat, 
destinate persoanelor cu dizabilități. Toate camerele vor fi dotate cu 
mobilier specific: paturi, birouri, rafturi, dulapuri, frigidere, mijloace de 
apărare contra incendiilor, etc. De asemenea, căminul va avea săli de 
lectură, oficiu pentru preparare hrană și spălătorie/călcătorie. Clădirea 
va avea 20.000 m2 la cheie și va respecta noul standard nZEB, care 
presupune un nivel ridicat de eficiență energetică al clădirilor și 
reducerea dependenței de sursele de energie poluante. […] 
Momentul începerii lucrărilor a fost marcat, simbolic, de predarea 
capsulei timpului de către Elisei Bidu, reprezentantul firmei care execută 
lucrarea, Simion Tehnoconstruct,  rectorului USV, prof. univ. dr. ing. 
Valentin Popa, ,și plasarea acesteia în locul unde au început lucrările. 
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- Absolvenții celor 11 
facultăți ale USV, 
sărbătoriți în centrul 
Sucevei 

suceavalive.ro 
16.06.23 

- Absolvenții  facultăților din cadrul Universității „Ștefan cel Mare” din 
Suceava au trăit momente unice joi, 15 iunie. Aceștia, alături de profesori 
și de conducerea unității superioare de învățământ, au luat parte la 
Festivitatea de Absolvire a USV, eveniment care a inclus și Marșul 
Absolvenților. Astfel, echipați cu tricouri cu sigla USV și înarmați cu 
stegulețe, absolvenții studiilor superioare s-au adunat în Campus și au 
pornit în marș spre centrul Sucevei scandând lozinci motivaționale. 
Pe scena de pe Esplanadă au urcat, în ropote de aplauze, cei 11 șefi de 
promoție ai celor 11 facultăți din cadrul USV, cei care pe parcursul anilor 
de studiu s-au evidențiat prin rezultate deosebite. Este vorba despre: 
Cristina Galan de la Facultatea de Medicină, Bianca Florentina Laza de 

suceavanews.ro 
16.06.23 

intermediatv.ro 
16.06.23 



la Facultatea de Drept și Științe Administrative, Delia Alexa Mahoni de 
la Facultatea de Inginerie Alimentară, Anastasia Guțu de la Facultatea de 
Economie, Administrație și Afaceri, Alexandra Ștefan de la Facultatea de 
Educație Fizică și Sport, Cosmin Vasile Todircă de la Facultatea de 
Inginerie Electrică și Știința Calculatoarelor, Larisa Ilaria Tabără de la 
Facultatea de Litere și Științe ale Comunicării, Vlad Chelmenciuc de la 
Facultatea de Inginerie Mecanică, Elena Petriuc de la Facultatea de 
Științe ale Educației, Andreea Luța de la Facultatea de Istorie și Geografie 
și Petra Mălina Aursulesei de la Facultatea de Silvicultură. 
Rectorul Universității „Ștefan cel Mare”, prof. univ. dr. ing. Valentin 
Popa, s-a bucurat de frumusețea acestei noi generații de absolvenți. De 
asemenea, universitarul a subliniat că ziua de 15 iunie 2023 este una 
istorică pentru unitatea superioară de învățământ. 
Această dată va rămâne un reper extrem de important, în primul rând 
pentru faptul că astăzi are loc festivitatea de absolvire a promoției 2023, 
dar și pentru că astăzi a avut loc extragerea primei cupe de pământ 
pentru fundația viitorului cămin de 824 de locuri din campusul de la 
Moara, practic începutul unor noi investiții care vor dura câțiva ani și vor 
realiza un vis mai vechi al universitarilor suceveni”, a spus rectorul USV. 
[…] 

Bogdan 
Diaconita 

AUDIO / ChatGPT 
schimbă modalitatea 
de examinare a 
studenților suceveni 

radioimpactfm.ro 
16.06.23 

- Universitatea Ștefan cel Mare Suceava a organizat ieri marșul 
absolvenților pe străzile orașului, urmat de festivitatea desfășurată pe 
esplanada Casei de Cultură. 
La eveniment au participat cadre didactice, absolvenții de licență și 
masterat, precum și părinții acestora. 
În cuvântul său, rectorul VALENTIN POPA a detaliat marile descoperiri 
tehnologice ale lumii din ultimele decenii. 
Ajungând la timpurile actuale, el a scos în evidență influența uriașă pe 
care o exercită motorul de căutare ChatGPT, fapt ce a determinat 
schimbarea modului de examinare al studenților suceveni. 
Festivitatea de absolvire USV a continuat cu scurte cuvântări ale 
oficialităților locale și județene, iar la final a avut loc un concert al trupei 
Subcarpați. 

- Ministrul Educației, 
Ligia Deca, ar putea 
participa la 
evenimentele 
organizate de USV 
cu ocazia împlinirii a 

radiotop.ro 
16.06.23 

- Ministrul Educației, Ligia Deca, ar putea participa la ședința festivă de la 
Universitatea <Ștefan cel Mare> dedicată aniversării a 60 de ani de 
învățămînt superior la Suceava. Evenimentul va avea loc vineri, 23 iunie, 
începînd cu ora 10.30, iar invitația i-a fost lansată de președintele 
Consiliului Județean, Gheorghe Flutur. Acesta a declarat, la Radio Top, 
că i-a făcut o invitație și ministrului Digitalizării, Bogdan-Gruia Ivan. 



60 de ani de 
învățămînt superior 
la Suceava 

Șeful administrației județene, care este și membru în conducerea coaliției 
de guvernare din partea PNL, a afirmat: „Ar fi foarte bine să vină 
miniștrii. Cu ocazia asta spunem și noi ce mai avem nevoie aici, la 
Suceava. Universitatea are nevoie de bani pentru campusul de la Moara, 
unde a demarat construcția căminului studențesc, dar și pentru ridicarea 
sediului Facultății de Medicină și Științe Biologice în curtea Spitalului 
Județean, unde noi am pus la dispoziție terenul”. 
De asemenea, Gheorghe Flutur a spus că administrația județeană are o 
colaborare bună cu USV. El a menționat: „Universitatea este un factor de 
dezvoltare și întotdeauna am avut o relație bună cu universitatea. Mai 
mult, cu USV avem Parcul Științific și Tehnologic de la Siret, care începe 
să prindă contur. Apoi, la parcul industrial de la aeroport e director 
profesorul universitar doctor inginer Gheorghe Gutt. Am nominalizat 
acolo un profesor universitar nu întîmplător, ci pentru a ține legătura cu 
USV. Însă, pe domeniul ăsta, încă nu ne putem compara nici pe departe 
cu județe din Ardeal ca Brașovul sau Clujul, cu un mediu de afaceri 
dezvoltat”. […] 

Dan Pricope Săptămâna aceasta 
sucevenii vor avea 
parte de două 
spectacole cu focuri 
de artificii 

obiectivdesuceava.ro 
19.06.23 

- Pentru 6 minute de focuri de artificii care vor avea loc vineri, 23 iunie, la 
ora 22:00 pentru a marca 60 de ani de învățământ superior la Suceava, 
Primăria va plăti 42.000 de lei. Adică 7.000 de lei pe minut. Potrivit 
datelor oficiale, sucevenii vor avea parte de „Foc de artificii constând din 
baterii verticale, calibre 30-38-48mm – lansatoare bombițe 2,5”-3”-4”-
5”-6”, înălțime 30-50-80-120 metri”. Spectacolul pirotehnic va fi 
precedat de concertul lui Smiley, pe esplanada din fața corpului A al 
Universității „Ștefan cel Mare” Suceava. 
Valoarea contractată, ca de altfel și firma, sunt aceleași ca la manifestările 
de la 630 de ani de la prima atestare documentară certă a Sucevei. Și în 
februarie și în iunie, câte 42.000 de lei vor fi încasați de societatea 
Elaricom SRL – înființată în 1992, administrator fiind Dănuț Moraru. 
Aceeași sumă de 42.000 de lei va plăti Primăria aceleași firme pentru 8 
minute de focuri de artificii care vor avea loc duminică, 25 iunie, la ora 
22:00 pentru a marca Zilele Sucevei. Adică 5.250 de lei pe minut. Potrivit 
datelor oficiale, sucevenii vor avea parte de „Baterii de artificii cu 
deschidere în formă de evantai – Z și W – Calibre de 20-25-30 mm și 
zone de tragere 1-2-3 simultan”. Este similar cu ceea ce sucevenii au avut 
și pe data de 11 februarie când au avut loc concerte pentru a marca 630 
de ani de la prima atestare documentară certă a Sucevei. Și tot opt minute 
a fost focul de artificii de la Revelion, contractat de la aceeași firmă 
suceveană 
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La ediția de anul trecut a Zilelor Sucevei s-a plătit tot 42 de mii de lei, 
însă unei firme ieșene care s-a angajat să asigure un foc de artificii pe 
durata a 12 minute de calibru mic cadență intensă de aproximativ 400 
lovituri/minut 

- Viorel Cibotaru: 
Summit-ul de la 
Vilnius va fi unul 
important pentru 
Ucraina 

ipn.md 
10.06.2023 

- Summit-ul NATO de la Vilnius este unul extrem de important pentru 
Ucraina, întrucât ar putea exista evoluții în privința dezideratului 
Kievului de a adera la Alianța Nord-Atlantică. O spune ambasadorul 
Republicii Moldova în Belgia, Viorel Cibotaru. În același context, lectorul 
universitar al Universității ,,Ștefan cel Mare” din Suceava, Marin 
Gherman, spune că aderarea Ucrainei la NATO și UE ar trebui să aibă loc 
în baza tuturor procedurilor existente de aderare, fără privilegii 
justificate de agresiunea militară rusă, notează IPN. 
În perioada 11-12 iulie, la Vilnius va avea loc summit-ul NATO, subiectele 
prioritare ale reuniunii fiind războiul din Ucraina, o eventuală extindere 
a blocului Nord-Atlantic și oferirea unor garanții de securitate pentru 
Ucraina. 
„Summit-ul de la Vilnius va fi important pentru Ucraina, pentru că la 
summit se așteaptă identificarea unei formule care ar reflecta năzuința 
Ucrainei de a deveni membru de facto, dacă nu și de jure al NATO, pe de 
altă parte, aceste năzuințe trebuie adaptate statutului de constituire a 
alianței și la situația reală. Unul dintre aspectele în premieră ale acestui 
summit este că alianța se ridică la nivelul situației globale mai mult ca 
niciodată, fiind invitate țările din Pacific, Australia, Noua Zeelandă, 
Japonia, Coreea de Sud. Nu este exclus ca acest parteneriat să fie 
instituționalizat”, a spus Viorel Cibotaru în cadrul emisiunii „Paralela 49” 
de la Radio Moldova. 
La summit este așteptat și președintele Zelensky, care insistă pe aderarea 
accelerată a Ucrainei la NATO pentru a putea face față actelor de terorism 
comise de Rusia în țara sa. Lectorul universitar al Universității ,,Ștefan 
cel Mare” din Suceava, Marin Gherman, spune că aderarea Ucrainei la 
NATO și UE este necesară, însă doar după ce țara va fi pe deplin pregătită 
pentru aderare. 
„Ucraina își dorește o aderare pe scurtătură și la UE, și la NATO, 
justificând asta prin faptul că avem război, de aceea e nevoie de această 
aderare, legitim, mai rapid decât Republica Moldova. Sunt împotriva 
oricărei scurtări a parcursului de aderare pentru că modificăm structura 
internă a Uniunii Europene și NATO. Aderarea la NATO, în afară de 
modernizarea forțelor armate și aici Ucraina este mult schimbată spre 
bine, mai presupune și alte aspecte, cum ar fi statul de drept, reformele 



anticorupție, reglementarea structurilor de ordine, a poliției, a forțelor 
speciale. Până la aderare, dacă toți acești pași nu vor fi făcuți, ne putem 
trezi cu un sistem care poate fi spart. Îmi doresc o aderare cât mai repede 
posibilă, dar cu toate temele de acasă făcute, ca NATO să devină mult mai 
consolidată în urma acestei eventuale, ipotetice aderări, decât să devină 
o alianță mai slabă și mai fragilă”, a spus lectorul universitar al 
Universității ,,Ștefan cel Mare” din Suceava, Marin Gherman. 
Încă în anul 2019, Parlamentul Ucrainei a adoptat un proiect de lege care 
prevede introducerea în Constituție a aspirațiilor țării de aderare la 
Uniunea Europeană și la Alianța Nord-Atlantică. Potrivit unui sondaj 
realizat recent de institutul ucrainean Rating Group, 87% dintre 
ucraineni își doresc aderarea țării lor la UE și 86% aderarea la NATO. 

Oana Șlemco Descoperire 
arheologică 
importantă. 
Construcție funerară 
din epoca bronzului 

intermediatv.ro 
16.06.23 

- Descoperire arheologică importantă în județul Suceava, la Fetești. Sub 
coordonarea profesorului Sorin Ignătescu de la Facultatea de Istorie a 
Universității „Ștefan cel Mare”, studenții au descoperit o construcție 
funerară din epoca bronzului, în care se aflau mai multe obiecte. Este 
vorba despre vase de lut și topoare din piatră. Inventarul bogat este un 
indiciu cu privire la statutul social al persoanei care a fost înmormântată. 

 


